

လိက်သဝဏ် ဥက္ကဋ္ဌဇော် ဖော်ချင်မန်တို့  
သွက်တွဲပွန်ဂတားမန် မရနက်ကို (၅၈) ဝါ

ယွံသွံင်ညးချင်ကွာန် ကော်သင်ဆာန်ဂကူမန်တအ်

ဇွဲရအ်

တူဏအ်ဝံ နှိတူတောင် စုတ်သမ္ဘိ သွက်ပွးစးဂကူမန်တဲ ရပ်လွဟ်ပွန်ဂတားကျင် ပေင် (၅၈) သွံာ်ရ။ နှိတူ ဒးဗွဲဗျဟ်သျှင်ပွန် ဆီဇာတ်မာန်ဂကူမန်ပိုသွးဟံက သိုဒ်တူ ဒးကလေင်သိုဗျာ်ရံင် ကမ္မာန်ပွန်ဂတားပိုကိုရောင်။

ဂကူမန်ပိုဂ် ယးတူး ဇော်မောင်ကျင် နကိုကျိုဏ်ဏှင်နန်ထဝ် အသပ်အပို အလိုအသီဇကုကိုရ။ ဆူးပွဲဝင်မွဲပွဲက် အခေါင်အရာ ပွးစးဂကူ ဒးဟောံပြီအာ နကိုတဲရဲဝါဒီ မဟာဗျာတအ် ဓါက္ခံသွံာ်ပြင်ကျင်ရ။ ရန်ကို သွံာ်ကလေင်ဝံအခေါင်ပွးစး ပုမမန်ဖက်ကေတ် ကံကုသို ဂကူဇကုမာန်တဲ ပွဲ (၁၃၁၀) သွံာ် ခွဲသီပေင်ဂ် စိုန်ဟံမွဲပိုက်ကို ဆီပိုချင်ဇော်လေဝ် ပါဟံပွး ဒးကွာ်ကျင်ဂွံင်တရပွန်ဂတားရပ်လွဟ်ရ။ အပွဲမွဲဒမြိပ် အတ်ဂွံင်ပွန်ဂတားဏအ် အလုံဂကူပို ဒးစေက်ပွိုတ်လဝ် တမ်ရိဟ်တအ်ဂ် ဂွံင်ဂွံင်ကို ဂုဟ်မးကွံရ။ ဟိုတ်ဂ်ဟေင် ငြဟတ်ချီဒရာင် ပွးစးဂကူပို ဇော်သွံကျင်ဒိုင် မွဲကဆံင်တဲ မွဲကဆံင်ရောင်။ ကြဲတဲဏအ် အခါပုပရေင်ဒေါပန်ပှော်ဂ် အတိုင်ဗော် ဒပ်ဇကု ပကတိမွဲ ခေံဒးသွံသမ္ဘိတဲ တန်တချီဒရာင်ဒိုင်သွက်ဂကူ ဂွံစိုတ်ဒးရး အကဲအရာလျှဟ်ဂ်လေဝ် ပါကိုရ။

ဖော်ချင်မန်တိုဂ် ရန်ကို ဂွံသိုကလး ပရေင်ချင်ကွာန် လျှုခင်ကို သိုဂွံအာတ်မိက် အခေါင်အရာဂကူကိုတဲ ဒေါလပ်ပန်ပှော်ကို အလိုအသီပွာန်ပေင်စက်အာ (၁၀) သွံာ်ရ။ ဆူးဝိုင်တက်ကျာ ပ္ဍဲပုဇင်တပ် ပရေင်ကလေင်ဒက်ပွန် အရာညီသွဟ် ကောန်ဂကူတအ်ဂ် ဟံဒ်ကွာင်ဏီဖိုဟ်ရ။ စိုန်ဂ် နပရေင်ဂွံဟိုဂး ပွဲဝိုင်သိုကေဝံဘဝတုပ်ဂမ္ဗိုင်ရန်တဲ ဗော်ပို တိုန်သွင်သီကို အလိုအသီပွာန်ကိုနွံရ။ လျှုမလုပ်ပေါ်ပျိုက်အပွဲဝိုင် နကိုကောံဒေါပန်ပှော်ဂမ္ဗိုင် ခေံပါတးကိုလေဝ် ညးဂမ္ဗိုင် တီကွးညာတ်ကျင် လျှုပျိုက်ဆန္ဒ ဂကူကောန်ချင်အရင်တအ်ဂ် နှိဂုဏ်ဇော်ကိုရောင်။ မွဲလပိုဂ် ဒွာနုဇိုဗတ်ဒးကို ပရေင်ချင်ကွာန်ခေံတဲ အလိုအသီပွာန် ရပ်ဂရတ်သွပခက်ကျင်ကို ပရေင်ပညာဂကူပို သိုထွးဟိုတ်တွဟ်ဟ်တဲ ရပ်ထိုင်ရဲဗော်ပိုလျှို နွံကျင်ကိုရ။ ကြဲဏအ် လပါသကုတ်တိုရးသေံတေံ ဂကောံဒေါပန်ပှော်လျှို ဒးလေင်ဆောံငြဟတ် ဒးဒင်ဂရတ် ပအပ်လွဟ်လေဝ် နွံကျင်ကိုရ။

ယွံသွံင်၊ ညးချင်ကွာန် ကော် သင်ဆာန်ဂကူမန်တအ်

ဂွံင်တရဗော်ချင်မန်တိုဂ် နဲဂွံကေတ် အခေါင်ဖန်ဖက်ကေတ်ကံကုသို ဂကူမန်ဇကုရောင်။ ရန်တုအ်ဗော်ချင်မန်တိုဂ် ဒက်ပွန်ချင်မန်တိုရောင်။ ရန်တုအ်ပို (ဝါ) အခေါင်ကံကုသိုဂကူမန်၊ မန်ဖန်ဖက်ကေတ်ဂ် ဟံဂွံဏီမူး ပေါ်ပျိုက်ချီဒရာင် ပွးစးဂကူပိုဏအ် လျှုခင်ကို၊ မူးခင်ကို ဆက်နွံအာဒိုင်ဏီရောင်။ အကြပ်အဂြတ်အခက်အခဲ ဝိုလီဆိုဆိုလေဝ် ဒးဒတုလိုင်အာ အတိုင်ဂွံင်တရပိုဗွတ်ရောင်။

လျှုဏအ် လညာတ်အပွဲဂကူပို ဒးပ္ဍဲပုတဲ ညံင်ဂွံဒ် မွဲပျုန်၊ မွဲငြဟတ် ဒးကွာန်ပခိုင်လဝ်ရောင်။ သိုမန်ချင်ပွဲက်၊ မန်စိုပ်ဒါန်ဇေဝဲတအ်ညံင်ဂွံဒ် လညာတ်မွဲတဲ ဂွံဆက်စပ် ပွဲကမ္မာန်ပွးစးဂကူမန် ဒးဂစာန်လှီပရာအာညီညီသာသာရောင်။ တဲပွန် ညံင်ဂွံဒ်မွဲငြဟတ်ကို ကောန်ဂကူဘဝတုပ် ကောန်ချင်အရင်ဂမ္ဗိုင်ကို သိုကို ဂကောံဒီမိုကရေင်ဇြိတအ်ဂ်လေဝ် ဒးဆက်ပ္ဍဲ ပံင်တောဲကွာန်အာကိုရောင်။

ကောတ်တဲမူး ပွဲအကဲအရာကိုနုချင်ပိုလေဝ် ပရေင်ဇော်ဒိုင်နုဂးကပ် ညးဂမ္ဗိုင်လေဝ်စွဲအရိုဂ် အကဲအရာဒေါပန်ပှော်ပိုလေဝ် ခက်ခိုအ်ဂြိုကျင်ဒိုင်ဏအ် လွပအ်သာတဲ ပါကွာ်ထောံစိုတ်ခိုက်၊ စိုတ်ဒင်ဇိက်၊ စိုတ်ဒ်သိုင်၊ စိုတ်စလိင်၊ စိုတ်ထိုင်ဖီဏာ ဗက်သုင်သာတအ်ညီ။ စိုတ်ခါတ်ပွန်ဂတား နစိုတ်ဂံင်ပံင် အတိုင်ဂွံင်တရပွန်ဂတားပို ရန်တုအ်ဂကူပို သွံာ်စိုပ်ဂ် ဖအိုတ်အစောန်တဲ ဒးဂစာန်ကွာန်သေံသေံရောင်။ ပုမဟပဋ္ဌ အကြပ်အဂြတ်ကို၊ ပုမလေုအ်ထွးကို ဝိုလီနွံနွံ လွပဝိဝိင်တဲ ယုအ်ထောံဇ ဒင်ယံက်ထောံဟံဂွံ ဒးခီအာရောင်။ ဝိုလုန်အိန်၊ တုဗာန်တအ် သစ္စလျှုဂကူ ကိုပိုန်၊ သတ္တိဗျတ္တိနွံနွံ၊ သတိဇော်စွဲတဲ ဆက်ကေတ်အာတာလျိုင် ဝင်မကို မဒတံလျှုပုဒိုတ်ညိုက် ပ္ဍိုက်ဖအောပ်ဏါရအ်။

စိုစိုပ်တိုင်ပွဲ အဟိန်ဇေဝဲသန္တိဋ္ဌိန်ကရောံညးဂမ္ဗိုင် သွဏါပုမရေင်သေံက ကျိုပ်သျှိုပ်ကောံ သွံင်ညးမဆာန်ဂကူမန်တိုဂ်-----။

ဗွဲမအဲပရဲ  
သျှိုပ်ပွာန်ထဝ်မန်  
ဥက္ကဋ္ဌဗော်ချင်မန်တို

လိက်လလောင်ကြီး တွဲပွန်ဂတးမန် မရနက်ကို (၅၈)ဝါ  
ဗော်ချင်မန်တို

ယွဲကောန်ဂကူမန်တအ်၊ သွံင်ဗော်တအ်။

စိုပ်ကျင်တွဲပွန်ဂတးပွန်ရ။ အခေါင်ဖန်ဖက်ကေတ် ကံကုသိုဇကုဇကု အလေင်ဟောံဗွဲကျင်လဝ်တဲ ပွဲဝင်မွဲပွဲက်တေံ သွက်ဂွံကလေင်ကလိကေတ်မာန် ပွဲသွံ - (၁၃၁၀)။ ဂိတုခွဲသီပင်ဂ် ပါယွဲဗွဲ ဒးစကျင်ပွန်ဂတး ပွဲဗွဲကောန်ဂကူမန်ရ။ ကာလပွန်ဂတးလေင် ဂြိုင်သွဲကျင်ကိုတဲ ကျိပ်သွိုင်ပွန်ဂတးမန် တမ်ကျာတ်လျီုလျီုတအ် အဟိန်တတ်ထပါကျင် ပွဲဂွံင်ဏအ်ပြဟ်လလဲအာတဲရ။ အပွဲတဲဏအ် ပိုရ်သေ့ သွဏါအဲပရဲကု ကျိပ်သွိုင်ပွန်ဂတး သွံင်မပြဟ်လလဲအာတအ် လျှုကမောန်ညးတအ် မရန်ဂစာန်ကျင်လဝ် ယးယးတူးတူးဂရ ပွမလေင်ဆောံ ထွက်စုတ်အဇာံဟံမာန်ဗိုဏအ်ဂ် ထွတ်ဗျာ်ရမတ် မအောန်တစိုတ် ပိုတအ်ပြင်သွထောံ ဖြဟတ်စိုတ်တဲ လျှုတာလျိုင်ဝင်မကို ဟံစိုပ်ဒတဲဏီဂ် လက်ထက်ထွောဝ်တိုဗိုဏအ် ကျောန်စိုတ်ကို စိုပ်ဒတဲရောင် သာ်ဂွံလေင် သွဏါအဲဗိုဏရ။

ဂကူမန်တအ်ဂ် ဗွဲ (၂၅၀) သွံ ဒးလေင်ဆောံဗလးကျင်လဝ်တဲ ကိုအခေါင်ကံကုသိုဗို၊ ပိုဖန်ကေတ်ဂ်တဲ စိုပ်ကျင်ကဆံင်စိုကို ဒးဒင်ကမ္မံကမ္မက်ထောံ နူဘဝဒွံင်ဂကူ၊ မွဲဂကူကိုရ။ အခါလျာ် နကိုဂကူမွဲဂကူ စိုန်ရကလေင်ဂျိုင်ဂေါင်ကျင်ပွန်ကိုလေင် ကဆံင်ဒွံင်ဒွါသိက္ခာ ဂကူကို ပွမသွဗွဲတအ် ဟံကလိဂံဏီရ။ သွက်ချင်မန် မဗျိုင်ပင်ကို အခေါင်အဇို သွောံမံက်ဂတပ် နနဲပေါ်ဗျိုင် မှာဇန်တအ်ကို သိုကိုဗိုဗြင် ပေါ်ဗျိုင်ရပ်လွဟ် ဒးဆက်ရန်ဂစာန်အာဏီရောင်။

ပွဲဒုဒုဗြင် ဝင်ပေါ်ဗျိုင် (၅၀) သွံပြင်ဏအ် အရာကမ္မောန်ပို ဗျိုင်ဗဝ်ယာမံင်ဟေင် ကျိပ်သွိုင်မန်ပိုဂမ္မိုင်တအ် နကိုပေါ်အံင်ဇူး ထွးသက်သီ ပွကျင်တရ်ကို မှာဇန်ကောန်ဂကူမန်တအ်ရ။ ပွမပြင်သွဲ ဗိုဗြင်ပေါ်ဗျိုင်နွံတေံလေင်နွံရောင်။ ဆူး တိုင်ပွဲ မရန်တုအ်တေံ ညံင်ဟံကိုဗျိုင်ကျေအာ ကေရပ်ဒတုလိုင်လဝ်ဗိုန်ဗိုင်ဂ် ပိုဒးကေတ်ခန်လွတ်ရောင်။ ဗိုကာလလျာ် ပရေင်ဒေါပန်ပျော် ပေင်ကျင်အခိုင်အခါ (၁၀) သွံဏအ် ကိုဖြဟတ် ဒေါလဝ်ပန်ပျော် မွဲအပွဲ တျီုရးသေံတအ် ထကးပါ်အာဂ် သာတဲဒးစွံသတိ၊ ဒးကျောန်လဝ်ဇရောင်။ အလံမှာဇန်မွဲကိုဗျိုင်ဗျာဏအ် ဖအိုတ်ဂ် သိုကိုအကြပ်အဂြတ် ပရေင်ပိုန်ဗြင် မပါလုပ် ဒးဆိုဂပမံင် အကြပ်အဂြတ် ဗွဲဂြိုင်တဲ ဒွံမံင်ဒိုက်ဒိုတ်ရ။

သွက်ကွာန်ရးနွံမံင် အကြာဗလးပေါ်ပွာန်တအ်ဂ် အခေါင်အရာ မွိုဟ်စုက်ဆက်မံင်ကို ချီရောင်ပွာန်တအ်ဂ်လေင် ဒးဒင်လေင်ဆောံမံင်ဒိုတ်ရ။ ပွဲကာလဗိုဏအ် ဂိတုမေ (၇)၊ တေံ ဗုမ်ဗတိုဟ်ပွဲချင်လျိုင် ပိဒွဲတဲ မွိုဟ်ချီတ်ကိုဇှော်၊ ဒးဝပ်ကိုကွံ ဂွံတီကေတ် နူဗျိုင်နပရိုင် အပွဲချင်ဂ်ရ။ ဒွံအာဝေံစံင်တူ ဗွဲမဂြိုင်ရ။ ဣဏ်ဂ် ဒွံလက်သန် ပဋိပက္ခပွဲချင် သာတဲကြိုင်မွိုဟ် သကာတ်မြဟ်ကျင်ရောင် ညာတ်ကေတ်ရ။

ယွဲကောန်ဂကူမန်တအ်၊ သွံင်ဗော်တအ်။

ဗော်ချင်မန်တိုဂ် အေင်ဒင်ခလိုင်စိုတ် မင်စိုမံင်ပိုင်တက်ကျာလျှိုင် မသွဲကျေကိုအန်ဗျိုင်ရိုပွာန် မတွံဂး ညံင်ဂွံဆာန်ကိုန် ကလေင်ကျောံဗုညးသွအ် လျှိုင်ဗျိုင်ဒေါပန်ပျော်ဏီဗိုဟ်ရ။ လျှိုင်ဗော်ပိုကို ဒပ်ပွာန်ပို မတန်တံမံင်ဗိုလျာ်ဏအ် ယဝ်ဟံလက်ဗဗတ်ဒးဏီဗူး ဂတတေံဂ်လေင် ပိုဆက်နွံအာမံင်လျှိုင်ဗျိုင် ပရေင်စိုဟ်လလံဏီရောင်။ ဟိုတ်ဒွံသတ်ဂ်ရ လျှိုင်အန္တရဲ မမံက်ဒွံကျင်ဖအိုတ်ဂ် နကိုစိုတ်ခါတ် ဆာန်ချင်ဆာန်ဂကူပေင်ပေင် ဟံပလုပ်တဲကို ဂဒုဒုဖြဟတ်မဟာမိတ်တွဟ်တအ် နကိုပရေင်ညီသွဟ်ပိုန်ဗိုန်ဇူးဒုအ် ရေင်ကာန် သေင်ကလးအာတုပ်တုပ် မွဲစိုစိုအ် သာ်ဂွံဖတိုက်ဖအောဝ်ဆပ်မျဟ်ဏာ ပွဲတွဲပွန်ဂတးဏံရ။

ကောန်ဂကူမန်တအ် ----- ညီသွဟ်ဒိုတ်ညီ။  
ကိုန်ချင်ပံင်ကောံဇေတ်ဇေတ် ----- ဒက်ပွန်ဒိုတ်ညီ။  
ပွန်ဂတးဗွဲဗွဲကောန်ဂကူမန် ----- ဒးအံင်ဇူးရောင်။

သွံ - ၁၃၆၇ ၊ ဂိတုခွဲသီပင်  
သွံ - 2005 ၊ ဂိတု August (19)

ကမ္မတီရေင်ကျင်ကေင်ကာဗဟို  
ဗော်ချင်မန်တို

(၅၈) ကြိမ်မြောက် မွန်အမျိုးသားတော်လှန်ရေးနေ့ ထုတ်ပြန်ကြေငြာချက်  
မွန်ပြန်သစ်ပါတီဗဟို။

**မွန်အမျိုးသားအပေါင်းတို့၊ ပါတီရဲဘော်အပေါင်းတို့။**

မွန်တော်လှန်ရေးနေ့ ကျရောက်လာခဲ့ပြန်ပေပြီ။ သမိုင်းတကွေ့တွင် လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသော အမျိုးသားကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့် ပြန်လည်ရရှိရေးအတွက် (၁၃၁၀) ခု၊ ဝါခေါင်လပြည့်နေ့တွင် မွန်အမျိုးသား လွတ်မြောက်မှုတော်လှန်ရေးကြီးကို မလွဲသာမရှောင်သာ စတင်ခဲ့ရပါသည်။ တော်လှန်ရေးကာလ ရှည်လျားလာသည်နှင့်အမျှ မွန်တော်လှန်ရေး၏ မူလအစ ခေါင်းဆောင်ကြီးအချို့သည် ကာလ၏ မိုးစက်မိုးပေါက်များနှင့်အတူ သမိုင်းခေတ်ကို ဖြတ်သန်းရင်းကြွေလွင့်ခဲ့ကြပြီးဖြစ်သည်။ ဤနေ့ဤရက်တွင် ကျဆုံးလေပြီးသော ခေါင်းဆောင်ကြီးများနှင့်အတူ ရဲဘော်အပေါင်းတို့အား သူတို့၏ဂုဏ်ရောင်ပြောင်သော လုပ်ဆောင်ချက်များအတွက် ဦးညွှတ်ဂုဏ်ပြုအပ်ပါသည်။ ထိုအစားထိုးမရနိုင်သော ဆုံးရှုံးမှုများအတွက် ဝမ်းနည်းခြင်းမျက်ရည်စက်တို့အား အားမာန်အဖြစ် ပြောင်းလဲပြီး မပြီးသေးသော သမိုင်းပေးတာဝန်ကို ကျွန်တော်တို့ မျိုးဆက်သစ်များလက်ထက်တွင် ပြီးမြောက်စေအံ့ဟုလည်း အမိမိပြုလိုက်ပါသည်။

မွန်လူမျိုးတို့သည် အနှစ် (၂၅၀) နီးပါး အမျိုးသား ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့်၊ အခွင့်အရေး လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီးနောက် လူမျိုးတစ်မျိုး၏ ဘဝကိုပင် ချေဖျက်ခံရလဒ်နီးနီးအဆင့်ကို ရောက်ခဲ့ရပေသည်။ ယခုအခါ လူမျိုးတစ်မျိုးအဖြစ် ပြန်လည်ရှင်သန်လာခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း ထိုက်တန်သော အဆင့်၊ နေရာ၊ ဂုဏ်သိက္ခာနှင့် အသိအမှတ်ပြုမှုကို မရရှိသေးပါ။ အခွင့်အာဏာနှင့်ပြည့်စုံသော မွန်ပြည်ပေါ်ထွန်းရေးအတွက် လူထုတိုက်ပွဲနည်းနှင့်ရော လက်နက်ကိုင် တိုက်ပွဲဝင်သည့်နည်းနှင့်ပါ ဆက်လက် ရုန်းကန်လှုပ်ရှားသွားကြရမည်ဖြစ်သည်။

နှစ် (၅၀) ကျော်တိုက်ပွဲဝင် သမိုင်းတစ်လျှောက်တွင် ကျွန်ုပ်တို့ မွန်ခေါင်းဆောင်ကြီးများသည် မွန်ပြည်သူလူထုအား မိမိအရေးတော်ပုံ၏ မှန်ကန်မြတ်တရားမှုကို အောင်ပွဲများအဖြစ် သက်သေပြ ရှေ့ဆောင်ခဲ့ပေသည်။ တိုက်ပွဲသဏ္ဍာန် ပြောင်းလဲမှုများ ရှိချင်ရှိမည်။ မိမိ၏ ပန်းတိုင်အား မပျက်မရွှေ့သွားစေဘဲ တစိုက်မတ်မတ် ရပ်တည်ဆုပ်ကိုင် သွားခဲ့ကြသည်ကို ကျွန်ုပ်တို့ သင်ခန်းစာယူကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုလို မွန်ပြည်သစ်ပါတီ၏ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး (၁၀) နှစ်တင်းတင်းပြည့်ချိန်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ အပစ်အခတ်ရပ်စဲထားသော အဖွဲ့အစည်းအချို့ အင်အားပြိုကွဲ ပြောင်းလဲနေသည့်ကာလတွင် ပို၍သတိချပ်ဖွဲ့ခတ်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံးသည် စီးပွားရေး အကြပ်အတည်း အပါအဝင် အထွေထွေ အကြပ်အတည်းများနှင့် ရင်ဆိုင် အတိဒုက္ခရောက်နေရပါသည်။ စစ်မြေပြင်ကြား ကျရောက်သောကျေးရွာများတွင် စစ်ရေးလှုပ်ရှားမှုနှင့်အကျိုးဝင်သော လူ့အခွင့်အရေး ဆုံးရှုံးမှုကိုပါ ထပ်မံခံစားကြရသေးသည်။ ဤလိုအခါသမယတွင် မေလ (၇) ရက်ရန်ကုန်မြို့တွင် သုံးနေရာ၌ ဗုံးပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားပြီး လူတွေ့ အချို့သေဆုံး၊ ရာချီဒဏ်ရာရလိုက်ကြောင်း ပြည်တွင်းသတင်းဌာနများအရ သိရှိခဲ့ရာ များစွာ စိတ်မချမ်းမြေ့ဖွယ်ဖြစ်ရပါသည်။ ဤသည်မှာ ပြည်တွင်းပဋိပက္ခ ကြမ်းတမ်းပြင်းထန်လာသည့် လက္ခဏာဟုရှုမြင်ပါသည်။

**မွန်အမျိုးသားအပေါင်းတို့၊ ရဲဘော်အပေါင်းတို့။**

မွန်ပြည်သစ်ပါတီသည် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး လမ်းကြောင်းပေါ်၌ စစ်အနိဋ္ဌရုံများနှင့် ကင်းဝေးရာ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရေး စားပွဲပိုင်းကို စိတ်ရှည်သည်းခံစွာဖြင့် စောင့်ဆိုင်းဆဲ ဖြစ်ပါသည်။ ပါတီနှင့် တပ်မတော် ရပ်တည်မှုကို မထိပါးသရွေ့ ဆက်လက်၍လည်း ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် ရှိနေဦးမည်ဖြစ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် ဤမွန်တော်လှန်ရေးနေ့ ရက်မြတ်ကြီးတွင် မျိုးချစ်သားကောင်းပီသစွာဖြင့် ဖြစ်လာနိုင်သမျှ အန္တရာယ်အပေါင်းကို အခြားမဟာမိတ် အင်အားစုများနှင့် လက်တွဲမဖြုတ် ခိုင်မြဲသော ညီညွတ်မှုဖြင့် အတူရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းသွားကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်း နှိုးဆော်လိုက်ပါသည်။

မွန်အမျိုးသားများ ----- သွေးစည်းကြ။  
စစ်မှန်သောပြည်ထောင်စုကို ----- တည်ဆောက်ကြ။  
မွန်အမျိုးသားလွတ်မြောက်မှုတော်လှန်ရေး ----- အောင်ရမည်။

၁၃၆၇ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်  
၂၀၀၅ခု၊ ဩဂုတ်လ (၁၉) ရက်  
ဗဟိုအလုပ်မှုဆောင်ကော်မတီ  
မွန်ပြည်သစ်ပါတီ